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BROI.0012.2.9.2018 

 
 

Protokół nr 40/18 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów 

z dnia 6 listopada 2018 roku 
 
 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
 
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów dnia 
6 listopada 2018 roku o godzinie 1115 otworzył obrady Komisji Budżetu i Finansów. Powitał 
członków Komisji oraz Panią Igę Przystałowską – Skarbnika Powiatu, Panią Irenę 
Nowakowską – Głównego księgowego Starostwa Powiatowego we Włocławku, Panią 
Krystynę Ewę Sikorską – Naczelnika Wydziału Komunikacji.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
2) Stwierdzenie quorum. 

 
Przewodniczący Komisji na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 
6 osób, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 7 osób stanowi wymagane quorum, 
a zatem obrady komisji są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 

3) Przyjęcie porządku obrad. 
 

Przewodniczący Komisji poinformował, iż radni w dniu dzisiejszym otrzymali porządek 
obrad w brzmieniu: 
Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
2) Stwierdzenie quorum.  
3) Przyjęcie porządku obrad. 
4) Przyjęcie protokołu nr 39/18 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 

8 października 2018 r. 
5) Opinia komisji na temat wniosku dłużnika o częściowe umorzenie i rozłożenie 

należności pieniężnej na raty z tytułu usunięcia i przechowywania pojazdu. 
6) Opinia komisji na temat wniosku dłużnika o umorzenie należności pieniężnej 

z tytułu opłat za czynsz i media wraz z należnymi odsetkami.  
7) Informacja z wykonania planu dochodów i wydatków budżetu powiatu za III kwartał 

2018 roku.  
8) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 

Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2018 – 2026.  

9) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego 
na rok 2018.  

10) Sprawy różne. 
11) Zamknięcie obrad Komisji. 
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Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do przedstawionego porządku 
obrad? Radni nie wnieśli uwag. Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za 
przyjęciem porządku obrad ze zmianami i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 6 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła porządek obrad. 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 

4) Przyjęcie protokołu nr 39/18 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 
8 października 2018 r. 

 
Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do protokołu nr 
39/18z dnia 8 października 2018 r.? 
Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem 
protokołu nr 39/18 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 8 października 2018 
roku i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 6 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła protokół nr 39/18 z dnia 8 października 2018 r. 
 

5) Opinia komisji na temat wniosku dłużnika o częściowe umorzenie i rozłożenie 
należności pieniężnej na raty z tytułu usunięcia i przechowywania pojazdu. 

 
Przewodniczący Komisji poprosił Naczelnika Wydziału Komunikacji o zabranie głosu. 
Pani Krystyna Ewa Sikorska – Naczelnik Wydziału Komunikacji powiedziała, że 
mieszkaniec  powiatu, któremu został usunięty na jego koszt pojazd z drogi, złożył wniosek 
o częściowe umorzenie i rozłożenie na raty należność, którą otrzymał decyzją do zapłaty za 
usunięcie i przechowywanie na parkingu strzeżonym pojazdu. Zgodnie z uchwałą Rady 
Powiatu we Włocławku z 2010 r. zarząd powiatu przekazał komisji budżetu wniosek celem 
wydania opinii w tej sprawie. Mieszkaniec przedstawił zaświadczenie z urzędu skarbowego, 
w którym pokazana jest kwota wynagrodzenia w roku 2017. Kwota wynikająca z decyzji za 
usunięcie i przechowywanie pojazdu to kwota ok. 12 tys. zł. Mieszkaniec był informowany 
o fakcie usunięcia i przechowywania pojazdu.  Są na to stosowne dokumenty. W momencie, 
kiedy otrzymał decyzję przybył do Starostwa Powiatowego. Nie był w Wydziale 
Komunikacji. Mieszkaniec złożył wniosek o rozłożenie na raty i wyraził wolę spłaty 
w kwocie 250 zł a pozostałą kwotę wniósł o umorzenie.  
Pani Irena Nowakowska - Główny księgowy powiedziała, że rozmawiała osobiście 
z wnioskodawcą. Jest to młody człowiek po rozwodzie, który ma dziecko, na które płaci 
alimenty. Księgowa powiedziała, że w chwili wypadku nie był pod wpływem alkoholu. 
Mieszkańca utrzymują rodzice, nie ma stałej pracy i dorabia sobie u rolników na pracach 
sezonowych. Wnioskodawca wie, że jechał samochodem niebezpiecznie. Nie ma obecnie 
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auta, bo auto zostało złomowane. To, co zarobi u rolników, przekazuje swojej córce. 
Wnioskodawca prosił o pomoc. Zostały złożone dodatkowe wyjaśnienia.  
Radna Barbara Wałęsa powiedziała, że w dokumentach jest zapisane, że osoba była 
w stanie nietrzeźwości i spowodowała kolizję drogową. Radna zna dużo młodych ludzi, 
którym nikt nie pomaga i muszą sobie sami poradzić ze swoimi sprawami. Radna jest za 
rozłożeniem na raty należności pieniężnej. Nie jest za tym, aby całość kwoty umorzyć.  
Główny księgowy powiedziała, że policja umorzyła postępowanie. Był trzeźwy. Księgowa 
nie chciałaby, aby kosztem dziecka były wpłacane środki finansowe. Wnioskodawca prosi 
o umorzenie kwoty 6 tys. zł a pozostałą kwotę żeby rozłożyć na raty. W powiecie można na 
czymś innym zaoszczędzić i umorzyć całą kwotę.  
Przewodniczący Komisji powiedział, że komisja nie jest od amortyzowania czyjegoś 
nieszczęścia. Przewodniczący zapytał, – kto przygotowywał dokumenty? W dokumentach jest 
zapisane, że „stan nietrzeźwości kierującego zagrażał bezpieczeństwu ruchu drogowego”. 
Główny księgowy informuje, że nie było stanu nietrzeźwości. Zdarzenie miało miejsce 
w miesiącu maju 2018 r. Jeżeli sytuacja była inna, to stosowne dokumenty winny trafić do 
komisji.  
Naczelnik Wydziału Komunikacji powiedziała, że uzasadnienie pisał pracownik. Naczelnik 
nie wie czy policja zgłosiła, że postępowanie zostało umorzone. Było zgłoszenie usunięcia 
pojazdu. Wydział nie zajmuje się postępowanie – czy było umorzone czy też nie. Inne 
kwestie czy była kolizja czy nie, to powiat tym się nie zajmuje.  
Przewodniczący Komisji zapytał, czy koszt usunięcia pojazdu z drogi wynosi  476 zł, ocena 
rzeczoznawcy – 295 zł i koszty opłaty sądowej – 40 zł i  są to koszty, które poniósł powiat? 
Naczelnik Wydziału Komunikacji powiedziała, że tak. 
Przewodniczący Komisji powiedział, że koszty, które poniosło starostwo można umarzać. 
Czy można decydować o tym, żeby umarzać koszty urzędowe? Przewodniczący jest za tym, 
aby wnioskodawca poniósł koszty, które poniósł powiat w rozłożeniu na raty.  Tłumaczenie, 
że jest to młody człowiek i każdy popełnia błędy, że jest ojcem, to nie jest przypadek, jest to 
przede wszystkim branie odpowiedzialności za siebie, za rodzinę, za dziecko. To, że jest po 
rozwodzie, nie jest okolicznością łagodzącą.  
Radny Marek Jaskulski stwierdził, że wnioskodawca nigdy nie spłaci długu biorąc pod 
uwagę jego dochody. Nie jest za tym, aby rozdawać pieniądze. W zakresie gospodarki ma 
poglądy liberalne. Należy ściągać podatki, ścigać przestępców. Zdaniem radnego na korzyść 
wnioskodawcy działa to, że nie ma żadnych konkretnych dochodów i nawyków swoich może 
nie zmieni. Jest to problem socjologiczny. Budżet powiatu nie ucierpi na tym, że umorzy się 
należność. Budżet powiatu jest w bardzo dobrej kondycji i można byłoby umorzyć 
należności. Radny będzie głosował za umorzeniem należności.  
Radna Barbara Wałęsa zapytała, ile jeszcze jest samochodów na parkingu strzeżonym? Czy 
nie będzie więcej osób, które będą się domagać umorzenia należności? 
Przewodniczący Komisji zapytał czy wnioskodawca nie był poinformowany w momencie, 
kiedy pojazd został odholowany na parking, że opłata za każdą dobę wynosi 40 zł? 
Przewodniczący odnosi wrażenie, że wnioskodawca nie zrobił nic, aby za parking zapłacić. 
Radna Anna Kozłowska powiedziała, że należność 12 tys. zł jest bardzo dużą kwotą. Jeżeli 
miało to by się odbyć kosztem rozwoju, bytu wnioskodawcy, czy kosztem dziecka, to radna 
skłania się do tego, aby umorzyć należność, jeżeli nie całą, to 50%.  
Radny Jan Krzyżanowski stwierdził, że należy przynajmniej 50% należności umorzyć.  
Przewodniczący Komisji zaproponował, aby rozłożyć na raty kwotę kosztów dłużnika Pana 
(…) poniesionych przez Starostwo Powiatowe we Włocławku w wysokości 811,20 zł, na 
którą składają się następujące koszty: 476 zł (usunięcie pojazdu z drogi); 295,20 zł (ocena 
techniczna eksperta – rzeczoznawcy); 40,00 zł (koszt opłaty sądowej), pozostałą kwotę 
w wysokości 11 202,00 zł umorzyć w całości.  
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Była też propozycja umorzenia należności 50%.  Przewodniczący Komisji zapytał czy są inne 
propozycje?  
Radna Anna Kozłowska zaproponowała, aby dojść do jednej konkluzji, którą zaproponował 
Przewodniczący Komisji. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za podjęciem wniosku w brzmieniu: 
Rozłożyć na raty kwotę kosztów dłużnika Pana (…)  poniesionych przez Starostwo Powiatowe 
we  Włocławku w wysokości 811,20 zł,  na którą składają się następujące koszty: 476 zł 
(usunięcie pojazdu z drogi); 295,20 zł (ocena techniczna eksperta – rzeczoznawcy); 40,00 zł 
(koszt opłaty sądowej),  pozostałą kwotę w wysokości 11 202,00 zł umorzyć w całości 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki glosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła wniosek, który zostanie przekazany do zarządu powiatu.  
 

6) Opinia komisji na temat wniosku dłużnika o umorzenie należności pieniężnej 
z tytułu opłat za czynsz i media wraz z należnymi odsetkami.  

 
Radna Barbara Wałęsa powiedziała, że wnioskodawcy są osobami starszymi, którzy żyją 
z jednej emerytury. Powstaje pytanie – czy nie należy się tym osobom jakiś zasiłek z opieki 
społecznej? Ci ludzie zostali bez pomocy i nie mają wsparcia. Wsparcie powinni otrzymać od 
powiatu.  
Pani Iga Przystałowska – Skarbnik Powiatu powiedziała, że sprawa była zgłoszona w roku 
2012. Z ówczesnym dyrektorem jednostki była rozmowa, po wydaniu przez zarząd powiatu 
decyzji o umorzeniu, aby wesprzeć i pomóc mieszkańcom w zakresie pokrywania częściowo 
przez gminę opłat za media.  Współpraca między lokatorem a dyrektorem jednostki nie 
układała się, co konsekwencją tego są kolejne lata zadłużenia. Nie jest tak, że wnioskodawcy 
nie płacili, tylko wnosili opłatę na tyle na ile uważali, aby pozostały środki finansowe na 
egzystencję. Wnioskodawcy na dzień dzisiejszy dokonują spłaty należnych opłat a jedynie 
część, która pozostała nieuregulowana nie są w stanie jej spłacić. Nie są w stanie spłacić 
należności nawet w sytuacji rozłożenia na raty. Rodzina w pewien sposób wspiera rodziców. 
Czynsz jest regulowany w całości. Gmina może rozpatrywać dofinansowanie do opłat za 
media, czynsz, kiedy nie ma zadłużenia. Jeżeli mieszkańcy będą regulować opłaty na bieżąco, 
to po pół roku mogą od dyrektora jednostki otrzymać zaświadczenie, że nie ma zaległości. 
Byłaby możliwość wsparcia i pomocy dla wnioskodawców. 
Radny Marek Jaskuski stwierdził, że wiek wnioskodawcy, który uniemożliwia podjęcia 
dodatkowej pracy oraz niskie dochody nie dają możliwości spłaty należności z jednej 
emerytury.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za podjęciem wniosku w brzmieniu:  

Umorzyć w całości należność pieniężną dłużnika Pana (…)  z tytułu opłat za czynsz 
i media wraz z należnymi odsetkami w wysokości 8 744,50 zł dłużnika 

i przeprowadził procedurę głosowania: 
Wyniki głosowania: 
Za – 7 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
podjęła wniosek, który zostanie skierowany do zarządu powiatu.  
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7) Informacja z wykonania planu dochodów i wydatków budżetu powiatu za III 

kwartał 2018 roku.  
 

Skarbnik Powiatu poinformowała, iż informacja została przedstawiona tabelarycznie. 
Pokazuje plan wykonania i procent wykonania. Po stronie dochodów wykonanie wynosi 
73,04%, zaś wykonanie wydatków – 62,57%. Realizacja budżetu nie odbiega od założonego 
planu. W III kwartale nie zostały jeszcze rozliczone wszystkie zadania inwestycyjne. 
Powoduje to, że w niektórych pozycjach wykonanie jest mniejsze. Jeżeli chodzi o dochody 
w zakresie źródeł zewnętrznych, to w związku z niewykonaniem zadania, dochody nie spłyną 
do budżetu. Jest to zadanie Infostrada Kujaw i Pomorza. Toczą się postępowania przetargowe, 
ostatnie postępowanie nie wyłoniło wykonawcy. Realizacja zadania wspólnie ze Związkiem 
Powiatów i Marszałkiem Województwa przewiduje realizacje tych dochodów w przyszłym 
roku.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem informacji i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła informację z wykonania planu dochodów i wydatków budżetu powiatu za III kwartał 
2018 roku. 
 
Informacja z wykonania planu dochodów i wydatków budżetu powiatu za III kwartał 2018 
roku stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 

8) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2018 – 2026.  

 
Skarbnik Powiatu powiedziała, że projekt uchwały dotyczy zmian w WPF i jest 
podyktowany zmianami w budżecie. Załącznik nr 2 ulega odpowiednio zmianom w zakresie 
zobowiązań na lata 2019 – 2020. Chodzi o realizację zadania budowa Centrum Kształcenia 
Zawodowego w Chodczu. Ze wstępnych ocen postępowania przetargowego wynika, iż 
najkorzystniejsza oferta jest wyższa od środków, które powiat posiada. Jest zgłoszona przez 
dyrektora zmiana limitów na lata 2019 – 2020, co pozwoliłoby na wyłonienie wykonawcy 
i podpisanie umowy. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2018 – 2026.  
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Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018 – 2026 stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 

9) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego 
na rok 2018.  

 
Skarbnik Powiatu powiedziała, że w projekcie uchwały została uwzględniona zmiana 
decyzji Wojewody Kujawsko – Pomorskiego. Zwiększył kwotę dotacji o 2 tys. zł 
w gospodarce mieszkaniowej z przeznaczeniem na wynagrodzenia dla pracowników. O kwotę 
28.023 zł zwiększył plan dotacji dla zespołu ds. orzekania o stopniu niepełnosprawności. Są 
to wydatki bieżące. Zwiększono dotację na realizację programu rządowego Dobry Start – 310 
zł, dotację na realizację zadania związanego z zadaniem własnym powiatu – zatrudnienie 
koordynatora rodzinnej pieczy zastępczej – 13.056 zł, dotację na realizację ustawy 
o wspieraniu rodziny i systemu pieczy zastępczej – 70.083 zł. Na wnioski dysponentów 
środków budżetowych dokonano zmian po stronie dochodów, jak i po stronie wydatków. 
Jeżeli chodzi o dps – y, to urealniono dochody z tytułu odpłatności. W DPS w Kowalu – 
otrzymano darowiznę, która zostanie przeznaczona na zakup niezbędnego wyposażenia. 
Dyrektor PZD złożył wniosek dotyczący zabezpieczenia zadania inwestycyjnego – zakup 
samochodu dostawczo – osobowego. Wniosek zostanie wsparty kwotą 30 tys. zł z rezerwy 
inwestycyjnej. Wynik budżetu został nieznacznie obniżony. Deficyt pozostaje na poziomie 
7 285.220,70 zł. Na chwilę obecną z analizy budżetu wynika, iż nie będzie konieczności 
zaciągania kredytu, aby pokryć deficyt. Częściowo nierozwiązane rezerwy mają wpływ na 
wynik finansowy.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018.  
 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu.  
 

10) Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy chcieliby złożyć wnioski, oświadczenia? 
Pan Tadeusz Wiśniewski – Dyrektor PZD podziękował za dofinansowanie zakupu 
samochodu dostawczo – osobowego na potrzeby jednostki. Jednostka zaoszczędziła 100 tys. 
zł, które zostanie wykorzystane na zakup samochodu. 
Przewodniczący Komisji podziękował członkom komisji za pracę i współpracę. 
Przewodniczący pogratulował tym osobom, które po raz kolejny raz wygrały wybory do rady 
powiatu. 
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11) Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad, zamknął dnia 6 
listopada 2018 roku o godzinie 1200 posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu 
we Włocławku. 
 

Przewodniczący Komisji 
Budżetu i Finansów 
 
Roman Tomaszewski 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 
Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska  …………. 


